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A HÁTTÉRHATALOM 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2022. 07. 10. 
 
Ha kész a szívetek, akkor rátérünk a mai üzenetre, amelynek azt a címet adtam, hogy: A 

háttérhatalom. Már a cím is elég izgalmas, sokan mindjárt összeesküvés-elméletre gondolnak. 
Amikor háttérhatalomról beszélünk, akkor egy árnyékhatalomról, egy árnyékkormányzásról 
beszélünk. Összeírtam néhány gondolatot, ami ezzel kapcsolatban jött, ami a látható dolgok 
mögött van. Amit mi itt látunk a fizikai világban, vagy ha megnézünk egy filmet. Mindenki 
látott már filmet, ott is mit lát? Látja a színészeket, látja a szereplőket, de mit játszanak el? 
Azt a darabot, amit valaki megírt nekik, és amit a rendező, amit a szerző szeretne közölni a 
nagyérdeművel, aki megnézi. A színészek eljátsszák, de az egész mű mögött áll valaki, 
valakik, akiket nem is ismerünk. nem tudjuk, hogy ki volt az operatőr, a dramaturg stb. De 
végül is van valaki, aki ezt az egészet megalkotta, aki a háttérben van, és amit mi látunk a 
fizikai világban, az a kész mű, az már manifesztálódott.  

Az az árnyékhatalom, az a háttérhatalom, ami a látható dolgok mögött van. Ami létezik, de 
nem látható, ami rejtve van az érzékelhető dolgok mögött. Tehát amiről beszélünk, valójában 
az, ami mozgatja, irányítja a történéseket, az eseményeket. A láthatatlan birodalmak irányítják 
a világunkat. És ez összeesküvés-elmélet, de én most nem konkrétan a politikára gondolok, 
bár a politikában is így van, amikor olyan dolgokról beszélnek az emberek, amiket nem 
látnak, ami nincs a nyílt színen, akkor mindig arról beszélnek, hogy hát ez csak az emberek 
fantáziája, az emberek kitalálják és összeesküvés-elmélet, pedig sok esetben inkább 
összefüggés-elmélet. És ez egy óriási különbség.  

Tehát mi, hívők tudjuk, legalábbis remélem, hogy minden hivő tudja, hogy létezik két 
királyság. Két olyan láthatatlan királyság, amit nem látunk a fizikai szemeinkkel, de mégis 
van, és mégis létezik. A Biblia, a Szentírás ablakot nyit nekünk, Isten elhúzza a függönyt, 
hogy be tudjunk tekinteni ebbe a láthatatlan világba, és ez a láthatatlan világ mozgatja az 
egész világrendszert, az egész világegyetemet. Két királyság van, amelyek mozgatják a 
világunkban az eseményeket, ezeket nem látjuk szabad szemmel. Látjuk az eseményeket, 
látjuk a következményeket, de magát azt a háttérhatalmat, azt a láthatatlan hatalmat nem 
látjuk. Ezért szeretném ma a Biblia fényében megvilágítani azt, hogy mi áll a dolgok mögött, 
és hogy egy kicsit más szemmel nézzük a világban a történéseket, és nekünk, hívőknek ezen 
keresztül kell megfigyelnünk az eseményeket.  

Van Isten királysága, és van a sátán királysága, és mindannyian valamelyik 
háttérhatalomnak a befolyása alatt vagyunk. A világon minden embert valamelyik 
háttérhatalom irányítja. Vagy az egyik, vagy a másik, nincs harmadik út. Én bízom benne, 
hogy minden hívő tudja azt, hogy mi egy láthatatlan ellenséggel állunk szemben. Sokan még 
azt sem tudják, hívő keresztények, hogy az ördög és királysága, ez a láthatatlan hatalom 
egyáltalán létezik, és hogy a sátán egy valóságos lény. Azért fogok ma beszélni róla, hogy 
leleplezzük a gonosztevőt, leleplezzük azt a személyt, aki a nem kívánt dolgok, jelenségek 
mögött áll, amiket az emberek nap mint nap átélnek. Ezek nem hús-vér személyek, viszont 
hús-vér személyeken keresztül nyilvánulnak meg. A sátán egy szellemi lény. Nincs fizikai 
teste. Hogy ebben a világban tudjon működni és tudjon befolyással lenni, ahhoz embereket, 
személyeket kell, hogy megnyerjen magának, akiket rá tud venni arra, hogy cselekedjenek. És 
ezeken a személyeken keresztül akarja az uralmát, a hatalmát gyakorolni.  

A sátánnak két célja van: az, hogy hatalmaskodjon az emberek felett. A hatalommal mi a 
célja? Az, hogy irányítsa az embereket. A másik célja pedig az, hogy őt imádják. Ez Jézus 
megkísértésénél teljesen világosan előjött, azt mondta, ha leborulsz, és engem imádsz. Erre 
akarta rávenni az Urat a sátán. Nézzük tovább!  
 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 2 

1Korinthus 2,9. 
9. Hanem, amint meg van írva: Amiket szem nem látott, fül nem hallott, és embernek 

szíve meg se gondolt, amiket Isten készített az Őt szeretőknek. 
Tehát van egy másik birodalom, szellemi birodalom, amely nagyobb a sátán birodalmánál, 

az pedig Isten királysága. Ez is egy láthatatlan királyság. A Lukács 17-ben mondja Jézus, 
hogy: 

Lukács 17,20–21. 
20. …felele nékik és monda: Az Isten országa nem szemmel láthatólag jön el. 
21. …mert ímé, az Isten országa tibennetek van. 
Ez a királyság nem szemmel láthatólag jön el, hanem az Isten királyi hatalma tibennetek 

van. Bennünk van. Ez egy láthatatlan hatalom, amivel hatást tudunk gyakorolni a 
környezetünkre.  

2Korinthus 4,18. 
18. Mivelhogy nem a láthatókra tekintünk, hanem a láthatatlanokra; mert a láthatók 

ideig valók, a láthatatlanok pedig örökkévalók. 
Minden, amit látunk, ideiglenes, ideig való, világosan beszél Isten Igéje, és az örökkévaló 

dolgok pedig a láthatatlan dolgok, amik a háttérben mozognak. Az érzéki részek nem fognak 
örökké megmaradni, csak ideiglenesen. Éppen ezért nem korlátozhatjuk magunkat csak 
azokra a dolgokra, amiket látunk, amiket hallunk, amiket érzékelünk, maga az Írás is mondja, 
ezt már sokszor idéztem: 

1Korinthus 2,14. 
14. Érzéki ember pedig nem foghatja meg az Isten Szellemének dolgait: mert 

bolondságok néki; meg sem értheti, mivelhogy szellemileg lehet azokat megítélni. 
Tehát az érzékeinkkel meg tudjuk tapasztalni, de a szellemi dolgokat nem tudjuk megérteni 

az érzékeinkkel. Isten Igéjéből tudjuk megérteni, mert Isten Igéje az a tükör, az az ablak, amin 
keresztül rálátunk a fizikai valóságra.  

Nézzük ezt a két királyságot! Ez a két királyság, amiről beszélek, ez a két láthatatlan, 
szemmel láthatatlan hatalom, ez két szemben álló hatalom. Ezek láthatatlan, szellemi 
királyságok.  

Máté 12,26 
26. Ha pedig a sátán a sátánt űzi ki, önmagával hasonlott meg; mimódon állhat meg 

tehát az ő országa? 
Vagy az ő királysága. A Lukács a királyságot használja leginkább, mert egy ország lehet 

többfajta államforma, de itt királyságról van szó. A királyság pedig egy meghatározott, 
konkrétabb meghatározás. Itt Jézus mondja ezt a farizeusoknak, amikor megvádolták azzal, 
hogy Belzebub hatalmával űzi ki a démonokat. Jézust azzal vádolták, amivel ma is sokan 
vádolják Istent, hogy Ő és az ördög együtt munkálkodnak. Nem. Jézus világosan válaszolt. A 
sátánnak van egy királysága, ezt maga Jézus mondja, azért van sok helyen a Bibliában még: 

Máté 12,28. 
28. Ha pedig én Istennek Szelleme által űzőm ki az ördögöket, akkor kétség nélkül 

elérkezett hozzátok az Isten királysága. 
Ez a két királyság, a másik az Isten királysága. Most egy olyan dologról beszélek, amit az 

érzékszerveinkkel nem tudunk felfogni, nem látunk, nem hallunk, nem érzékelünk. A 
következményeket látjuk, csak a megnyilvánulást látjuk. Az Efézusi levél 6. részét már jól 
ismeritek, világosan beszél az Írás, hogy nekünk mivel kell foglalkozni. A Biblia beszél arról 
a háttérhatalomról, ami mozgatja a dolgokat.  

Efézus 6,11. 
11. Öltözzétek fel az Isten minden fegyverét, hogy megállhassatok az ördögnek 

minden ravaszságával szemben. 
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Itt megállnék egy pillanatra. Azt mondja, Istennek van egy fegyverzete. Ez a fegyverzet 
nem fizikai fegyverzet, azért is a fejezet címe a szellemi fegyverzet. A szellemi dolgok ellen 
nem tudsz fizikailag fellépni, a szellemvilágban a szellem erejével tudunk küzdeni. A fizikai 
világban fizikai eszközökkel tudunk megnyilvánulni. Tehát fel kell öltözni Isten minden 
fegyverét. Miért van szüksége valakinek fegyverre? Azért, mert van egy ellenség. A fegyver 
két célt is szolgál: az egyik az, hogy védekezzünk vele, a másik, hogy támadjunk, ha 
szükséges. Tehát fel kell vennünk. Nem lehet fegyver nélkül kimenni.  

Gondolj bele, vegyünk egy rendőrt példának. Igaz? Kovács József rendőr, mielőtt kimenne 
szolgálni, mit csinál? Fölveszi a szolgálati ruháját, fölveszi a gumibotot, a fegyvert, a sapkát, 
az egyenruhát. Mit jelképez ez? Mondjuk egy autós számára vagy egy becsületes állampolgár 
számára? Azt, hogy egy hatalommal állunk szemben. Nem Kovács József tizedessel, hanem 
azzal a hatalommal, akit ő képvisel. Amikor fölteszi a kezét a rendőr, akkor tudod, hogy meg 
kell állni. Miért tudod, hogy meg kell állni? Mert nem Kovács József az, akinek te megállsz, 
hanem a mögötte lévő hatalomnak, hiszen ő az államot képviseli, a törvényt képviseli, egy 
hatalmat képvisel.  

Ugyanígy van a hívő. Most képzeljük el, hogy Kovács tizedes levetné az egyenruháját és 
ugyanaz a személy kiállna az útszélre és ugyanúgy próbálná megállítani az autót. Mit 
csinálsz? Rádudálsz, hogy „Húzz innen, nem jó helyen közlekedsz!”. Meg tudná akkor állítani 
az autód? Tudná gyakorolni a hatalmát? Nem. Miért? Mert nincs rajta a fegyverzete. Ugyanez 
a helyzet a drága kereszténnyel. Ha nincs rajtunk a szellemi fegyverzet, akkor a sátán simán 
átgázol rajtunk. Gúnyosan mondhatják, hogy ki ez? Hát ez csak X.Y! Vagy ez csak az az 
akárki! De mikor rajtunk van a szellemi fegyverzet, akkor a sátán pontosan tudja, hogy egy 
hatalommal áll szemben, mégpedig Isten hatalmával, mert itt a földön Isten hatalmát te, a hívő 
képviseled. Elengedhetetlen dolog, hogy folyamatosan a szellemi fegyverzetünk rajtunk 
legyen, azzal kell ellenállnunk! Minek? Az ördög erejének?  

Nem! Annyi üzenetet hallottam, amiben arról beszélnek, hogy az ördögnek milyen ereje 
van! Jelentem: AZ ÖRDÖGNEK SEMMILYEN EREJE NINCS, MERT JÉZUS 
LEGYŐZTE! JÉZUS MEGFOSZTOTTA AZ EREJÉTŐL! A Kolosse levélben írva van, 
hogy bátran mutogatta. Annak idején, mikor legyőzték az ellenséget, akkor különféle módon, 
láncra verték, karikát kötöttek az orrukra, végighurcolták, rá kellett lépni a nyakára, hogy 
mindenki lássa, hogy az ellenség le van győzve. Meg lett szégyenítve, és a sátán le lett győzve 
a kereszten. A sátánnak semmilyen ereje nincs! Ne hidd el senkinek, hogy a sátánnak 
bármilyen ereje van!  

Van viszont ravaszsága! Úgy tesz, mintha ereje lenne, és erővel kik ruházzák fel? Akiket 
becsap. Az emberek ruházzák őt föl erővel. Az emberek adják neki azt a hatalmat, ami 
egyébként neki nincs, és ezt pedig ravaszsággal tudja elérni. Becsap, átver, megtéveszt, 
meglop. Azt írja az Efézus 6,12: „Mert nem test és vér ellen van nekünk a tusakodásunk, 
hanem a fejedelemségek ellen, a hatalmasságok ellen, ez élet sötétségének világbírói ellen, a 
gonoszság szellemei ellen, amelyek a magasságban vannak.” 

Tehát láthatjuk, hogy ezt komolyan kell vennünk, mert egy jól szervezett királyságról van 
szó. Egy nagyon-nagyon jól szervezett szellemi királyságról, aminek nincs ugyan ereje, de 
van ravaszsága, és képes a tudatlan embereken, és főleg az Isten nélkül való embereken 
uralkodni. Az, hogy ez egy jól szervezett hadsereg, az nem a sátán érdeme. Mindjárt meg 
fogjuk nézni, hogy lett a sátán az ellenség, és én azért tanítok erről, nagyon sokan nem 
szeretünk erről beszélni, de muszáj. Egy hívő nem lehet tudatlan az ellenségről, és nem lehet 
tudatlan az ellenség praktikáiról, hiszen ha ezeket nem ismeri föl – és pontosan ez a célja a 
sátánnak –, akkor becsapja, megtéveszti, átveri az embereket, és legyőzi. Az erejét a hívők, az 
emberek tudatlanságából, vagy felkészületlenségéből, vagy hitetlenségéből meríti, amivel 
aztán hatalmat tud gyakorolni mindenki felett, tehát, hogy nagyon agyafúrt, hatalmaskodó a 
gonosz. Agyafúrt, hatalmaskodó! Ő uralkodni és hatalmaskodni, leigázni akar minden embert. 
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Isten pedig úgy akar uralkodni, hogy önként vessük magunkat alá az Ő uralmának, 
vezetésének. Óriási a különbség! A sátán leuralni akar, kényszeríteni akar, a tolvaj öl, lop és 
pusztít, ezt világosan mondja Jézus.  

A sátán nem volt mindig sátán. Egy angyal volt, a neve pedig Lucifer volt, aminek 
jelentése, hogy aki világosságot hoz. „Fényes hajnalcsillag”, ez is a neve. És most olvasunk az 
Ésaiás könyvéből. Sok mindent megtudunk onnan, aztán pedig az Ezékiel könyvének a 28. 
részéhez fogunk lapozni. Az Ésaiásban ez a 14. fejezet, gyakorlatilag a Babilon elleni 
jövendölésről szól. Tudjuk azt, hogy sok próféta van, három nagy próféta, tizenkét kis próféta. 
Ismernünk kell, hogy kik ezek egyáltalán, és nagyon fontos tudunk a jobb megértéshez, hogy 
ezek mikor éltek, milyen időben éltek. Ésaiás próféta 700 és 740 között volt próféta, ezt írják 
róla hivatalosan, de mások szerint 58 évig állt prófétai szolgálatban a 700-as években. 
Krisztus előttről beszélek. A 700-as években Uzziás király idejében állt szolgálatban és talán 
még Manasszét is megélte, Ezékiás király egész uralkodását végigszolgálta, mint próféta. A 
próféta egy kulcsfontosságú személy volt, Isten ugyanis a láthatatlan dolgokat, azokat a 
dolgokat, amik el fognak következni, vagy azoknak a valóságát, amik jelenleg vannak a 
prófétákon keresztül mutatták meg. A prófétát úgy is hívták, hogy látó. Ha a próféta jött az 
ószövetségben, akkor két dologgal jött, vagy hozta magával az áldást, hozta magával az olajat, 
vagy az ítéletet hozta. Az ószövetségi prófétáknál nagyon sokszor olvasunk az ítéletről. Isten 
a prófétán keresztül mutatta meg azt a háttérhatalmat, meg azokat a láthatatlan dolgokat, 
amikre egy egyszerű halandó, földi ember nem láthatott rá, de Isten Szelleme által a próféta 
kijelentette, hogy mi fog történni.  

Tehát ez a történet arról szól, hogy Babilon már kezdte bontogatni a szárnyait. De a 700-as 
években, egészen 722-ig Asszíria volt a mediterráneum ura, és ő hatalmaskodott. Asszíria 
fenyegette és igázta le ott a környező sémi népeket, sémi országokat. Ekkor Asszíria vezetője 
Szanhérib volt. Bár Babilon királyáról beszél, mivelhogy Babilon hűségese, vazallusa, 
adófizetője volt Asszíriának, éppen ezért, amikor Babilon királyáról van szó, az egyenlő 
Asszíria királyával. Azt mondja a prófétának Isten, hogy erről a nagyon rossz gondolkodású 
népről prófétáljál, egy gúnydalt mondjál róla:  

Ésaiás 14,4–7. 11-19. 
4. E gúnydalt mondod Babilon királya felett, és szólsz: Miként lett vége a 

nyomorgatónak, a szolgaság házának vége lett!  
5. Eltörte az Úr a gonoszok pálcáját, az uralkodóknak vesszejét.  
6. A ki népeket vert dühében szüntelen való veréssel, leigázott nemzeteket haraggal, 

kergettetik feltartózhatlanul.  
7. Nyugszik, csöndes az egész föld. Ujjongva énekelnek.  
Hogy mit csináltak ezek a nagyhatalmak, itt erről kapunk látást. A 11-es versre szeretném, 

ha odafigyelnénk: 
11. Kevélységed és lantjaid zengése a sírba szállt; fekvő ágyad férgek, és takaró lepled 

pondrók!  
Tehát itt egy ítéletről beszél, hogy ennek a gonoszkodó embernek, gonoszkodó vezetőnek, 

ennek a gonosz királynak mi lesz a vége. és nézd meg, hogy mi az, ami mozgatta ezeket a 
vezetőket? Ha megnézed az üdvtörténetet, akkor a vezetők mögött, a birodalmak mögött 
mindig állt egy szellemiség, állt mögöttük egy láthatatlan hatalom, egy árnyékkormány, aki 
valójában mozgatta és irányította ezeket az embereket is. Most kapunk itt egy betekintést: 

12. Miként estél alá az égről fényes csillag, hajnal fia? 
Tehát látod, hogy itt már egy szellemi lényről beszél, itt ezt lehet allegorikusan is érteni. 
Levágattál a földre, aki népeken tapostál!  
Itt egy szellemiségről van szó, egy olyan személyről, egy olyan szellemi lényről, aki e 

mögött a gonosz Szanhérib mögött állt. Láthatjuk, hogy ki az, aki mozgatta ezeket az 
eseményeket, és ki az, aki állt a gonosz hatalom mögött. 
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13. Holott te ezt mondád szívedben: Az égbe megyek fel, az Isten csillagai fölé 
helyezem ülőszékemet, és lakom a gyülekezet hegyén messze északon.  

Egy önző, öntelt, beképzelt, egy önelégült emberről van szó, aki úgy gondolja, hogy ő 
majd mindenki fölé kerül, „én vagyok a leghatalmasabb!”. Kiről beszél itt a Biblia? A 
sátánról. A sátánról beszél, bár a sátán kin keresztül nyilvánult meg a fizikai világban? Egy 
királyon keresztül, mégpedig Babilon királyán keresztül.  

14. Felibük hágok a magas felhőknek, és hasonló leszek a Magasságoshoz. 
 Az az ember, aki Isten ellen lázad, aki Istennel teszi magát egyenlővé, az egy lázadó. És a 

sátán, a gonosz egy lázadó. Isten ellen lázad, Isten fölé akarja helyezni az ülőszékét. Hadi si-
kerei voltak, meggazdagodott, sok népet leigázott, tele voltak a kincseskamrái, sok rabszol-
gája, hűbérese, sok adófizetője volt és ő már Istent játszott. Úgy gondolta, hogy én vagyok Is-
ten. Mi áll e mögött? A sátán. Ez az a lázadás. 

15. Pedig a sírba szállsz alá, sírgödör mélységébe! 
16. Akik látnak, rád tekintenek, és elgondolják: Ez-é a föld ama háborgatója, aki ki-

rályságokat rendített meg? 
17. Aki a föld kerekségét pusztasággá tette, városait lerontá, és foglyait nem bocsátá 

haza! 
18. A népeknek minden királyai dicsőségben nyugosznak, mindegyik a maga sírjában, 
19. Te pedig messze vettetel sírodtól, mint valami hitvány gally, takarva megölettek-

kel, fegyverrel átverettekkel, sziklasírba leszállókkal, mint valami eltapodott holttest! 
Itt már a természetes emberről beszél a Biblia, hogy Isten meg fogja ítélni, mert egy go-

nosz befolyás alatt volt. A sátán befolyása alatt volt és olyan nagyra tartotta magát. Majd fog-
ják látni a Seolban, hogy ez volt az, akitől rettegtünk? Honnan merítette az erejét? A gonosz-
ságból, a sátán ruházta őt föl ezzel a hatalommal.  

Ha megnézzük a birodalmakat, a birodalmak mögött mindig ott álltak ezek a fejedelem-
ségek, a hatalmasságok, a gonoszság szellemei, csak másféle nevet használtak. Azt írja az É-
zsaiás könyve, hogy ők Marduk istent imádták, hozzá imádkoztak, amikor harcba indultak. 
Ezt a múlt héten sajnos nem elemeztük ki annyira, de az Ésaiás 37,38-ban olvastunk Szanhé-
rib júdai hadjáratáról, amikor 701-ben megtámadta Jeruzsálemet. Legyőzött néhány júdeai te-
lepülést északon, Lákisban helyezte el a székhelyét és megfenyegette Jeruzsálemet. Nézd 
meg, hogy a fizikai hadviselés mögött mindig ott állt a szellemi hadviselés. Azzal fenyegette 
meg a kincstartó Ezékiás király három küldöttjét, meg a várfalakon lévő embereket, hogy 
Ezékiás Istene nem fog megvédeni benneteket, mert nem alkalmas, mert a mi istenünk le-
győzte az összes többi nép istenét!  

Tehát amikor győzelmet arattak, akkor mindig egy szellemiség állt mögötte. Ezek a bálvá-
nyok, ezek a kitalált istenek, fejedelemségek, hatalmasságok, a sátán alattvalói, más-más né-
ven jelennek meg. Tehát ők vannak a háttérben, a gonoszság szellemei. 

 Azért olvasom ezeket a történeteket, hogy lássuk, hogy mi áll a háttérben. Az is jellemző 
volt az akkori vezetőkre, hogy isteneknek, vagy félisteneknek tartották magukat. Mindjárt 
Ezékielben láttunk egy ilyen történetet, hogy saját magukat isteni hatalommal ruházták föl. Is-
tenként gondoltak magukra. Megnézzük, hogy így beszél a gonosz, így beszél a sátán. Men-
jünk az Ezékielre, utána még egy történetet megnézünk, ez itt dicséret alatt jött elő. Az Ezé-
kiel 28-ra lapozzunk. Ez a történet már száz évvel később van, Jeremiás és Ezékiel a babiloni 
fogság előtt voltak próféták. Sőt Ezékiel volt az, akit Nabukodonozor mindjárt az első turnus-
sal elvitt és elhurcolt Babilóniába, és ott kezdte meg a szolgálatát.  

Olvassuk az Ezékielben, hogy a Kébár folyó partján látogatta meg őt Isten és ott kapott 
gyakorlatilag prófétai elhívást. Nézzük meg, hogy mit ír Tírusz fejedelme ellen. Tírusz egy 
város. A sémi országokban nagyon sok városállam volt. Az emberek általában városokban él-
tek. A városokon kívül való embereket nem sokra nézték akkortájt, akik a városokban éltek, 
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azok voltak a valakik. Egyrészt az volt az érvényesülés helye általában, másrészt pedig a vé-
delem miatt, hiszen nem volt biztonságos a környék.         

Ezékiel 28,1–8. 
1. És lőn az Úr beszéde hozzám, mondván: 
2. Embernek fia! Mondjad Tírus fejedelmének: Ezt mondja az Úr Isten: Mivelhogy 

felfuvalkodott szíved és ezt mondtad: Isten vagyok én, Isten székében ülök a tengerek 
szívében, holott csak ember vagy és nem Isten, mégis olyanná tetted szíved, mint az Isten 
szíve, 

Ez a felfuvalkodottság! Az előbb olvastuk az Ésaiásban, hogy a legnagyobb bűn tulajdon-
képpen a büszkeség. Ezt a bűnt nem az ember követte el, ez a bűn a mennyben történt, még-
pedig a sátán követte el.  

A büszkeség és az önelégültség gyakorlatilag minden bűnnek, törvényszegésnek, ellensze-
gülésnek, céltévesztésnek a gyökere, a többi már csak az ágak. Annyiszor prédikálnak embe-
rek a bűn ellen, a házasságtörés ellen, a lopás ellen, sok minden más ellen és ez helyénvaló, de 
nagyon sok büszke ember van a világban és a gyülekezetekben is. Ha most eszedbe is jutott 
valaki, akkor töröld, jó? Először is a tükröt nézzük meg, magunkat, hogy mi hogy állunk ez-
zel. Mert pontosan ez a cél, hogy amikor beszélünk valamiről, akkor mindjárt öt ember e-
szünkbe jut, csak saját magunkra nem gondolunk. Higgyétek el, hogy mindannyian meg va-
gyunk kísértve ezzel, és mindannyiunknak a hústesti természetében ott van a büszkeség. 

 Nagyon hamar kiderül, ha valami olyat mondanak neked, ami nem tetszik, akkor nagyon 
gyorsan dühös leszel, és nagyon gyorsan előtör a hústesti természet. Ezzel mindannyian így 
vagyunk, és ezzel foglalkoznunk kell egész életünkben, mert ez a hústestnek a természete.  
Tehát olyanná tette magát, mint Isten szíve. 

3. Lám, hát bölcsebb volnál te Dánielnél! Semmi elrejtett dolog nem homályos néked! 
4. Bölcsességeddel és értelmeddel gyűjtöttél magadnak gazdagságot, gyűjtöttél ara-

nyat, s ezüstöt kincses házaidba. 
5. Bölcsességednek nagy voltával kereskedésed közben megsokasítád gazdagságodat, 

és felfuvalkodott szíved gazdagságod miatt. 
Nem az emberek anyagi jólétével, a gazdagsággal van a baj, ezt soha ne felejtsük el. Van-

nak, akik ezt jelölik meg a fő forrásnak, de nem ez a baj. A Timótheus levélben is írva van, 
hogy minden bajnak a gyökere a pénz szerelme. Tehát nem a pénz, nem a gazdagság. Hiszen 
ki a leggazdagabb, ha nem a mi Atyánk? Ki az, akinek a leggazdagabbnak kellene lennie? A 
gyermekeinek, nem?  

Most sokan biztos majd beírnak valamit, hogy már megint sikerevangéliumot prédikálok. 
Igen, az Evangélium az egy siker Evangélium. A kudarc Evangéliumot azt hallgassa az ördög. 
Isten bennünket sikerre hívott el, győzelemre hívott el, arra, hogy a hitünkkel legyőzzük a vi-
lágot. Nem hagyjuk az ördög prédájául mindazt, amit Isten az Ő népének, és az Ő gyermeke-
inek szerzett meg. Ez megvan nekünk, ez egy valóság, és tessék a hitünket abban gyakorolni – 
a múlt héten volt erről szó –, hogy a hitünkkel a meglévő valóságot a fizikai világunkba hoz-
zuk. Semmit nem tudunk a hitünkkel előhozni, ami a szellemi valóságban, a láthatatlan való-
ságban nincs meg.  

Tehát, amit mi követelünk, azt nem Istentől követeljük, mert Isten azt nekünk adta, hanem 
azt követeljük, hogy a tolvaj, hazug, felfuvalkodott, büszke ellenség vegye le a kezét arról, 
ami hozzánk tartozik! Ehhez jogunk van, hogy mi ezt gyakoroljuk.  

6. Ezokáért így szól az Úr Isten: Mivel olyanná tetted szíved, mint az Isten szíve: 
7. Azért ímé, hozok reád idegeneket, a nemzetek legkegyetlenebbjeit, és kivonják 

fegyvereiket bölcsességed szépsége ellen, és bemocskolják fényességedet. 
Itt harmadik Etbaalról beszél. Annak idején harmadik Etbaal volt Tírusz királya, aki szin-

tén istenként viselkedett. Hány felfuvalkodott embert látunk? Hány felfuvalkodott vezetőt lá-
tunk, aki istenként viselkedik, istenként gondol saját magára? Mindig lásd mögötte azt a go-
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nosz hatalmat, mert a büszkeség, a felfuvalkodottság mögött mindig egy láthatatlan szellemi 
erő, mégpedig a sátán szellemi ereje áll. Amit látunk, az már csak a fizikai megnyilvánulás. 

8. A sírgödörbe szállítanak alá, s meghalsz a megölettek halálával a tengerek szívében. 
Így mondja, hogy te ugyanúgy ember vagy, mindegy, hogy mit gondolsz magadról.  
Nézd meg, a fáraók is istennek tartották magukat, imádtatták magukat, piramisokat építtet-

tek maguknak, hogy majd ők az örökkévalóságban királyok és fejedelmek lesznek. Ezek go-
nosz, megtévesztő fejedelemségek, gonosz szellemek, csak más-más név alatt.  

Nézzük meg, hogy itt beszél a Tírusz fejedelméről, és Ezékiel nem nagyon használja a ki-
rály szót, egyedül Jóákimra használja azt, hogy király. Mindig fejedelemről beszél, egy olyan 
vezetőről, akit a népek fölé vezetővé emelt Isten. 

Ezékiel 28,11–18. 
11. És lőn az Úr beszéde hozzám, mondván: 
12. Embernek fia! Kezdj gyászéneket Tírusz királyáról, és mondd néki: Így szól az Úr 

Isten: Te voltál az arányosság pecsétgyűrűje, teljes bölcsességgel, tökéletes szépségben. 
Most figyelj, hogy ki volt az ő igazi királya. Nekünk van egy királyunk, egy szellemi kirá-

lyunk, az Úr Jézus Krisztus. Igaz? Ő a mennyei királyunk, és itt egy olyan királyról van szó, 
aki egy Tírusz királya mögött álló király volt. Így szól az Úr Isten: Te voltál az arányosság pe-
csétgyűrűje, teljes bölcsességgel, tökéletes szépségben. Látjuk, hogy itt már nem emberről 
van szó. Míg az előző részben egy emberről volt szó, aki istenné tette magát, most ebben a 
részben azt olvassuk, hogy itt egy szellemi lényről van szó.  

13. Édenben, Isten kertjében voltál; rakva voltál mindenféle drágakövekkel: karniol-
lal, topázzal és jáspissal, társiskővel és onixszal, berillussal, zafírral, gránáttal és sma-
ragddal; és karikáid mesterkézzel és mélyedéseid aranyból készültek ama napon, me-
lyen teremtettél. 

Látjuk azt, hogy itt már magáról Luciferről, arról az angyalról van szó, akit Isten teremtett 
és a trónja körül volt. Rakva voltál mindenféle drágakövekkel: karniollal, topázzal és jáspis-
sal, társiskővel és onixszal, berillussal, zafírral, gránáttal és smaragddal; és karikáid mester-
kézzel és mélyedéseid aranyból készültek ama napon, melyen teremtettél. Itt nagyon fontos, 
hogy teremtettél. A sátán, azaz hogy itt még Lucifer, még nem sátán, egy teremtett lény. Van 
egy Teremtője. Ki a nagyobb, a teremtő vagy a teremtett? Amikor a teremtett úgy viselkedik, 
mintha nagyobb lenne a teremtőjénél, ezt a büszkeséget, ezt a felfuvalkodottságot úgy hívják, 
hogy lázadás.  

14. Felkent oltalmazó kerub voltál; és úgy állattalak téged, hogy Isten szent hegyén 
voltál, tüzes kövek közt jártál. 

Felkent, oltalmazó kerub voltál. Megnéztem, itt nem a Messiásról van szó. A Felkent a 
Messiás, de itt egy vezető beosztású főangyalról van szó. Arkangyalnak is nevezik, azt jelenti, 
hogy főangyal. Hova helyezte Isten? Magas helyre, magas beosztásba, magas pozícióba he-
lyezte, egy főangyal volt, egy nagyon magas rangú angyal. Mint egy nagyon magas rangú an-
gyalnak, nyilván megvoltak a kisebb rangú angyalai, akik az ő vezetése alá voltak rendelve. 
Egy nagyon-nagyon jól felállított királyság, amit Isten alkotott meg.  

15. Feddhetetlen voltál útjaidban attól a naptól fogva, melyen teremtettél, míg go-
noszság nem találtaték benned. 

Isten nem teremtett gonoszt. Isten Lucifert tökéletesnek teremtette, jónak teremtette. Fed-
dhetetlen voltál útjaidban attól a naptól fogva, melyen teremtettél, míg gonoszság nem találta-
ték benned. Itt a mi hivatkozásunk visszamutat az Ésaiás 14,11-re. Amíg gonoszság nem talál-
tatott benned. 

16. Nyerészkedésed sokasága miatt bensőd erőszakossággal telt meg és vétkezél; azért 
levetlek téged mint szentségtörőt az Isten hegyéről, és elvesztélek, te oltalmazó kerub, a 
tüzes kövek közül. 
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Ki az, aki azt gondolja, hogy sátán egy vállalkozó volt, vagy Lucifer egy kereskedő volt? 
Nem, nem, nem erről szól a történet. A kereskedés szót én kiírtam, azt jelenti, hogy ide-oda 
járkáló.  

17. Szíved felfuvalkodott szépséged miatt; megrontottad bölcsességedet ragyogásod 
miatt; a földre vetettelek királyok előtt, adtalak szemük gyönyörűségére. 

18. Vétkeid sokaságával, nyerészkedésed romlottsága által beszennyezted szentélye-
idet; azért tüzet hoztam ki bensődből, ez emésztett meg téged; és hamuvá tettelek a föl-
dön mindenek láttára, akik reád néznek. 

Akkor még egyszer nézzük meg, hogy milyen kifejezéseket használ itt. Tehát egy szellemi 
lényről van szó, nem emberről. Azt látjuk, hogy Isten kertjében volt, teremtett lény volt, oltal-
mazó kerub volt, Isten szent hegyén volt, feddhetetlen volt, de gonoszság találtatott benne. Mi 
az, ami a sátán bukásához vezetett? A büszkeség és a kevélység. Ez az a bűn, amit az előbb is 
mondtam, amit a mennyben követtek el és így lett Luciferből sátán.  

Lucifer megítéltetett. Megnézzük, hogy mi a sátán sorsa, és ő ezt pontosan tudja. A trón-
fosztással kezdődött, kivettetett a mennyből, ezt most olvastuk itt az Ezékiel 28,16-ban. Aztán 
Isten kiutasította a szent hegyéről, a mennyből, ezt is itt találjuk. Eltávolította a menny kor-
mányzásából, de Isten elé is mehetett, azt is látjuk.  

Jób könyvében olvassuk, hogy Isten előtt bevádolta Jóbot, hogy csak a gazdagsága miatt 
szereti Őt. Aztán a Zakariásban is találkozunk vele, amikor Jóshua főpapot megvádolja. Úgy 
nevezi, hogy a pokolból kiköpött két üszög. Tehát a sátánt, a gonoszt jelképezi. Megjelenik és 
Isten népét vádolja.  

Az ezeréves uralom alatt, ez majd a későbbiekben lesz, hogy a sátán a mélységbe kerül. A-
mit Isten megprófétált, itt keveredik, hogy a királynak, az ördögnek vagy az embernek prófé-
tálta. De végül is a Jelenések könyvében látjuk, hogy a sátánnak ugyanaz lesz a sorsa, mint az 
őt követőknek. 

 A sötét mélységben lesz az ezeréves uralom alatt. Ezer évre meg lesz kötözve és amíg itt a 
földön lesz Isten királysága, addig a sátán a mélységben lesz. Rövid időre kiengedik az ezeré-
ves királyság végén. Akkor még mindig sok embert elhitet, még mindig sok embert meg fog 
téveszteni, de a Jelenések 20,10-ben van megírva a sátán vége. A tűz tavában fogja végezni.  

Most nézzük meg ennek a gonosz személynek a munkálkodását. Itt menet közben, amíg a 
dicséret folyt, feljött nekem az Absalom lázadása. Nézzétek meg, hogy amit ezek a nagyhatal-
mak tettek, mindazok mögött gonosz fejedelemségek, gonosz szellemek vannak, gonosz erők 
állnak. Ugyanez volt mind az öt nagyhatalom mögött. Asszíria, Babilon, Perzsia, aztán Nagy 
Sándor és a Római Birodalom mögött mind fejedelemségek álltak. Majd láthatjuk ezt Dániel-
nél is, hogy Dániel imáját meg akarta hiúsítani Tírusz fejedelme. Az is egy fejedelemség volt. 
Tehát Isten ellen, Isten országa, Isten terve, Isten céljai ellen és Isten népe ellen harcol a go-
nosz.  

A legnagyobb bűn, ami miatt kivetetett, a lázadás volt. Nagyon sok lázadó ember van ezen 
a földön. Minden ember lázadó, aki Isten ellen lázad és Isten ellen van. Mindannyian lázadók 
voltunk, amíg Jézus meg nem talált bennünket.  

Ez a sátáni természet, a lázadás. Nézzük Absolon lázadását. Nézd meg, hogy hogyan be-
szélt, milyen szellemiség állt mögötte. Mindannyiunk valamilyen befolyásoltság alatt van. 
Vagy Isten Szellemének befolyása alatt vagyunk, vagy pedig a gonosz befolyása alatt. Itt föl-
merül mindjárt egy kérdés, néztem arra is féloldalnyi igehelyet, hogy bizony egy keresztény is 
lehet lázadásban. Újjá van születve, Istenhez tartozik, Isten országához tartozik, de a hívő ke-
resztényt is érheti a gonosz befolyás, ha megnyitja magát. Ezért fontos megismerni a gonosz 
természetét.  

Nézzük meg Dávid király egyik fiát, Absolont. Dávid volt Isten által felkent legális királya 
Izraelnek, de van, aki ugyanúgy gondolkodott, mint maga a sátán. Amit az előbb olvastunk, 
mintha ugyanazok a szavak lennének Absolontól. Absolon arra vágyott, hogy ő legyen a ki-
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rály, úgy gondolta, hogy ez a rang őt illeti meg. A sátán is a szépsége miatt fölfuvalkodott. 
Absolon egy nagyon szép termetű fiatalember volt, ahogy a Biblia leírja, és ő is felfuvalko-
dott. Milyen szép vagyok, milyen okos vagyok!  

Mondja a sátán is, hogy lehetnék én akár Isten is! Így gondolkodott és felfuvalkodott a szí-
vében és büszke lett. Mit csinált Absolon? Megtévesztette az embereket, hízelgett nekik. 
Hogy a sátán a hatalmát érvényesítse, ahhoz többféle eszközt használ. Például a manipulációt. 
Ha nem megy a manipuláció, akkor jön a hízelgés, az is egy manipulációnak a része, aztán ha 
az sem megy, akkor használja a megfélemlítést. Ugyanezt teszik ma is a hízelgő emberek, 
megtévesztik az embereket. Egy rossz szellemiség, ez egy gonosz szellem, akik hazudoznak, 
akik nem egyenesek, akik nem Isten Szelleme által befolyásoltak, még ha keresztények, akkor 
is lehetnek ilyenek.  

2Sámuel 15,3. 
3. Monda néki Absolon: Ímé, a te beszéded mind jó és mind igaz; de senki sincs, aki 

téged meghallgatna a királynál. 
Mi volt az ördögnek ez az ide-oda kereskedése? Miről szólt? Ment gyülekezetről gyüleke-

zetre. Tehát ment a főangyalokhoz, ment és udvarolt nekik. Milyen gyönyörű vagy! Milyen 
nagy szolgálatod van, de hát Isten téged nem sokra tart! Ha én lennék a te istened, én majd ak-
kor pozícióba juttathatnálak téged! Milyen hatalmas keneted van neked! Milyen nagy szolgá-
latod van neked, de téged ebben a gyülekezetben senkinek nem néznek! Ugyanígy udvarolt: 
De ha én lennék a vezető, ha én lennék a király, akkor majd megváltozna a helyzet!  

Hallottál-e már ilyen beszédeket, például gyülekezetben? Kinek a befolyásoltsága ez? Ez 
Isten módszere? „Jaj, már úgy hiányoztál! Imádkoztam és eszembe jutottál! Mikor hagyod 
már ott azt a gyülekezetet, ott téged nem szeretnek, ott téged csak kihasználnak, mert ott o-
lyan emberek vannak? Gyere hozzám, majd én gondoskodok rólad.” Mi ennek az egésznek a 
célja? Mire akar rávenni? Arra, hogy az irányítása alá vonjon. A manipuláció, a megfélemlí-
tés, az ördög terve, a szándéka az, hogy téged irányítson. A vezető nem ezt teszi! A Szent 
Szellem nem ezt teszi! Ki a mi vezetőnk? Szent Szellem, Ő vezet bennünket. A Szent Szellem 
meghagyja neked a szabad döntés jogát. A Szent Szellem nem fenyeget, és nem akar leuralni. 
Ha te azt mondod, hogy nem akarod, akkor a Szent Szellem úriember és azt mondja, ha nem 
akarod a gyógyulást, akkor nem tudok mit tenni veled, és hátralép. De akkor is, mert ha 
nem…! Ez az ördög hangja. A manipuláció, megfélemlítés, átverés. Ha én lennék a király, 
mondja Absolon, és így föllázította a népet. Mit csinált ezekkel a nyájas beszédekkel?  

2Sámuel 15,6. 
6. És ekképpen cselekedék Absolon egész Izraellel, valakik ítéletért a királyhoz men-

nek vala, és így Absolon az Izrael fiainak szíveit alattomban megnyeri vala.  
Föllázadt a saját apja ellen. Illegális módon, hazugsággal, árulással akarta megszerezni az 

apja trónját. Elég nagy bajba került Dávid miatta. De mégiscsak a fia volt, akkor is, ha ellene 
lázadt. 

Nézzük meg a sátán egyik bűnének jellemzőit. Azt mondja, hogy álnok kalmárkodás. Ez 
héber szó magyarul azt jelenti, hogy ide-oda jár. A pletykálkodásra is használják ezt a szót, a-
mikor valaki ide-oda jár. Ezzel nem azt akarom mondani, hogy elmentél-e egy másik gyüleke-
zetbe, akkor ez az, hanem, hogy viszi a híreket, a rossz híreket. Ide is megyek, oda is megyek, 
itt is sutyorgok egy kicsit, meg ott is. Sajnos ilyen ember minden magyarországi gyüleke-
zetben van. Mi sem vagyunk kivételek, mert ilyen mindenfelé van. Ez a sátáni természet, ami-
kor megnyilvánulhat embereken keresztül. Sutyorognak rólad, rosszat mondanak rólad, valót-
lant állítanak rólad, elhitetnek, udvarolnak neked. Kapcsolatokat épített ki Isten teremtett vilá-
gával, befolyással volt az istentelen fejedelmekre és királyokra. Kik álltak a gonosz királyok 
mögött? A fejedelemségek, a hatalmasságok. Lásd ezt a dolgok mögött és emiatt küzdeni kell, 
ennek neki kell menni!  
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Azt mondja, hogy megfertőztette a szent helyeit. Visszaélt a hatalmával. Hány vezető van, 
aki visszaél a hatalmával? Nagyon sok. Nagy bajban vannak a vezetők és nagyon kell vigyáz-
niuk. Számot kell adniuk, mert mindenkinek eljön a számonkérés órája. Mindegy, hogy kicso-
da, mindegy, hogy valaki most éppen nem olyan megbecsült munkát végez, vagy éppen veze-
tő munkát végez. Isten szemében teljesen egyformák vagyunk mindannyian e tekintetben. O-
da kell állnunk és mindenkire, ami rábízatott, arról számot kell adnia. Akire sok bízatott, attól 
többet kérnek majd számon. Írja az Írás, hogy vigyázzon, aki áll, el ne essék Van egy nagyon 
jó igevers, amit most megnézünk erről: 

Példabeszédek 16,18. 
18. Pusztulás előtt kevélység jár, és a bukás előtt felfuvalkodott szellem. 
A kevélység a legnagyobb bűn, hogy megítéljük egymást apró dolgokért. Például, hogyan 

vagy felöltözve, amikor istentiszteletre jöttél? Hiszen lyukas a farmerod! Ez a divat, mi pedig 
megítéljük, pedig nem kellene. Közben kik teszik ezt, akik megítélték azt a fiatalt? A büszke 
emberek. A büszkeség bűnében vannak, hogy nevezzük úgy, ahogy a Biblia nevezi. Mi már 
nem vagyunk bűnösök, mert mi megváltottak vagyunk. A kevélység az, amikor valaki többre 
tartja magát, mint aki. Olyan helyre akar kerülni, ahova Isten soha nem tette. De el fog bukni, 
mert a Biblia ezt tanítja.  

Példabeszédek 18,12. 
12. A pusztulás előtt felfuvalkodik az ember szíve; a tisztesség előtt pedig alázatosság van.  
A bukás előtt mindig ezt látjuk, a nagy lóról hatalmasat lehet esni, ezt még a közmondás is 

mondja. Nem alázatoskodás, hanem alázatosság. Megalázom magam Isten előtt. Azt mon-
dom, hogy mindegy, hova helyezett engem Isten, Ő van felettem.  

Volt egy szolgáló, az irodájában volt egy főasztal, ami üres volt, mellette volt egy kisasztal 
és ő ott ült. Azt mondta, hogy őt ez arra emlékezteti, hogy ebben a gyülekezetben nem én va-
gyok a főnök, hanem aki ott ül, a Jézus. Amikor valakik magukra irányítják a figyelmet – és 
lehet ilyet látni, akkor rossz helyen van a figyelem. Nekünk Jézus keresztjére és Jézusra kell i-
rányítani az emberek figyelmét, nem arra, hogy én mit teszek, én mit csinálok. Az én, az én, a 
büszkeség, a felfuvalkodottság. Azért beszélek erről, mert mindannyiunknak, kivétel nélkül 
ebben a teremben, szembe kell néznünk ezzel. Ez egy óriási veszély! Nagyon sokszor olyan 
dolgokat gondolunk magunkról, akik nem vagyunk. Vagy előfordult már az is, hogy olyan 
dolgokat látnak bele valakibe, ami nincs is benne. Mennyire fölkent az az ember! És akkor mi 
van? Akkor is Jézus az Úr! Akkor is Jézusé a dicsőség! Azt mondja valaki, hogy nálam sokan 
gyógyultak meg, gyertek hozzám, mert az én kenetem! Milyen szellemiség áll emögött? Mire 
hasonlít ez a beszéd? Amit az előbb a sátánról hallottunk. Jézus az Úr! Mindig Jézus az Úr! 
Mindig az övé a dicsőség! Mindegy, hogy hány halott támadt fel a szolgálatodban, akkor is 
Jézus az Úr. Jézus a nagy, nem mi vagyunk a nagyok.  

A sátánkövetők el fognak bukni. Az emberi uralkodók gyakorlatilag csak bábuk, ahogy a 
madzagot húzzák, úgy táncol az ember. Ha megnézzük, a világban ugyanígy van. Azt gondo-
lod, hogy az amerikai elnök irányítja Amerikát? Ezen már te is mosolyogsz, ezen már az ame-
rikai háziasszonyok is mosolyognak, már ők is tudják, hogy nem. Amikor arról beszélünk, 
hogy egy háttérhatalom van valaki mögött, akkor régebben ilyen esetben összeesküvéselmé-
lettel vádolták meg az illetőt, ma már tudják, hogy ez így van. Például van a világban a na-
gyon gazdagok csoportja, a Bilderberg-csoport. Korábban azt hallottuk, hogy akik erről be-
széltek, micsoda összeesküvők, nem normálisak, összeesküvéselmélet, ez nem igaz. Ma már 
nyilvánvaló, mert összejönnek nyilvánosan és eldöntik a világ sorsát. Ki áll ezek mögött az 
emberek mögött? Isten Szelleme? Nem! Istent játszanak, de ugyanaz lesz a végük, mint ezek-
nek az asszír uralkodóknak, a babiloni uralkodóknak, a hellén uralkodóknak. Ők csak embe-
rek és a sírba szállnak alá, ugyanúgy, mint bármelyik másik halandó. Tudd, hogy mi mozgatja 
a háttérben. Vagy Isten Szelleme mozgatja vagy a sátán szelleme. Valami mozgatja a dolgo-
kat, mert a kettő együtt nem lehet. Van olyan is, hogy valaki megnyitja magát ennek is meg 
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annak is, de az egy másik történet. Ha így nézzük a történelmet, akkor láthatjuk, hogy sok ve-
zető csak sátáni bábu volt. A sátánkövetők el fognak bukni. Ebben biztos lehetsz. Mindegy, 
mekkora ember, mindegy, mekkora hatalma van, mekkora a látszólagos hatalma. Nem ők az 
elsők, akik most vannak. Mindig azt hiszik, hogy ők a legnagyobbak. Nem! Isten a legnagyobb!  

Megkérdezhetjük, hogy miért van a sátán a mennyben, mikor kivettetett a mennyből. Erre 
a választ a 2Korinthus 12-ből kapjuk. Ott van leírva az az eset, amikor Pál beszél a töviséről, 
illetve arról, hogy ismerek egy embert, aki elragadtatott a harmadik égig. Ez az a rész, amit 
most szeretnék kiemelni, hogy van egy harmadik ég. Ha van egy harmadik, akkor kell lennie 
egy elsőnek és egy másodiknak is. Ha a mennyből kivettetett, akkor hova vettetett ki? A má-
sodik égbe. A föld atmoszférája fölötti rész az, ahova kivettetett az ördög és az ő fejedelemsé-
gei, az egész bandája, azért vannak ott, hogy elhitessék a földet. Majd lesz egy időszak, ami-
kor a sátán a földre vettetik ki, teljesen kiszorul a földre. Egyre lejjebb kerül. Előbb fönt volt 
Isten trónjánál, aztán levettetett a második égbe és utána le fog vettetni a földre, a legvégén 
pedig a föld alá. Ez nem egy fényes jövő és tudja is, hogy egyre lejjebb és lejjebb kerül. A 
legvége pedig a pokol. Van három menny és vannak helyek, ahol a Biblia többesszámban ne-
vezi a mennyet, mennyeket ír.  

Van egy levegőbeli hatalmasság. Mit látunk? Azt, hogy Isten ülőszéke és a föld között van 
egy sátáni birodalom, van egy levegőbeli hatalmasság. Köztünk és Isten trónja között van egy 
sátáni királyság. Ebből jönnek elő a hamis tanítások. Például, hogy át kell törni az egeket, 
hogy kapcsolatba lépjünk Jézussal. Ezt hallottam egy videófelvételen, ki is kapcsoltam gyor-
san. Azt mondja, hogy ahhoz, hogy mi kapcsolatba lépjünk Jézussal, át kell törnünk az egeket. 
Ebből sokan azt a következtetést vonják le, hogy nagyon sokan és nagyon hangosan kell i-
mádkoznunk, mert át kell törni az imánkkal ezeket az egeket. Így volt ez az ószövetségben? 
Így volt. Így van ez az újszövetségben? Nem így van! Isten megváltozott? Nem! A mi helyze-
tünk változott meg, mert van valaki, aki áttörte már az egeket. Nekünk nem kell áttörni. Felol-
vasok egy Igét, hogy nagyon jól jegyezd meg, hogy Isten meghallja az imádat, az nem a hang-
erőtől és a decibeltől függ. Lehet, hogy többeknek nem tetszik ez, amit most mondok, de ez 
akkor is így van. Sok minden nem tetszik nekem sem, amit olvastam a Bibliában, főleg ami-
kor fölismertem, hogy rám vonatkozik, de ettől még igaz. Mi Krisztussal együtt ültettünk a 
mennyei helyekre! 

Zsidó 4,14. 
14. Lévén annakokáért nagy főpapunk, aki áthatolt az egeken: Jézus, az Istennek Fia, 

ragaszkodjunk hitvallásunkhoz.  
Áttörte már valaki ezt az atmoszférát? Legyőzte már ezeket a bitangokat valaki? Persze, 

Jézus! Te hova ültettél? Jézussal együtt ültettél a mennyei helyekre. Hol él Jézus? Fölült az A-
tya jobbjára és bennünk él! Mi vagyunk az Atyában, az Atya a Fiúban, a Fiú bennünk. Eggyé 
váltunk Istennel! Miért kellene kiabálnod ahhoz, hogy Isten meghalljon téged? Közel van 
hozzád, a beszéd a szádban és a szívedben van, Krisztus meg benned él. Ha halkan mondod, 
Isten akkor is meghallja. Nem az a megválaszolt imádság titka, hogy hányan imádkozunk, és 
hányan vagyunk az imakörben. Ez a büszkeség része, hogy mi már szuperek vagyunk, mi már 
nagyok vagyunk! Krisztus bennünk él! Ha hittel imádkozol, ha elhiszed azt, ami az Igében 
van, és aszerint jársz el, az imád választ nyer. Ez mindegyikünkre vonatkozik!  

Nem kell áttörnünk az egeket! Ugyanis itt hivatkoznak a Dániel 10,13-ra, ahol azt olvas-
suk, hogy Dániel imádkozott. Dánielt a babiloni fogságba hurcolták el, 598-ban az első tur-
nussal vitte el Nabukodonozor és próbálták integrálni őket a babiloni birodalomba. Megpró-
bálták őket alattvalókká tenni, de ez Dánielnél nem sikerült. Sidrák, Misák, és Abednégónál 
sem. Ők megőrizték az Isten iránt való hűségüket. Dániel Isten prófétája volt és imádkozott és 
három hétig nem történt semmi. Egyszer csak megjött az angyal és azt mondta, hogy a Tírusz 
fejedelme engem visszatartott, hogy hozzam Dánielnek az üzenetet. Mihály arkangyalt kellett 
elküldje Isten, hogy viaskodjon a Tírusz fejedelmével. Kik voltak ezek? Ez egy szellemi hata-
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lom, a sötétség ereje, aki próbálta megakadályozni Dániel imáját. Persze az ördög ma is elle-
nünk van, de ezek a fejedelemségek, a hatalmasságok le vannak győzve, és ezt jegyezd meg 
jól! Le vannak győzve! Neked nem kell már harcolnod ezekkel a fejedelemségekkel. Miért 
harcolsz egy legyőzött ellenséggel? Amikor itt a szellemi harcról beszélnek meg a szellemi 
háborúról, ez egy nagy, üres, vaktölténnyel való lövöldözés. Semmit nem árt az ördögnek. A 
röhögéstől fog esetleg elmenekülni. Ezzel nem félemlíted meg a gonoszt, hanem a hittel el-
mondott imával, a szívvel elmondott imával, a Jézus nevével! Miért fél Jézus nevétől? Mert 
ebben a névben győzettetett le. Meg akarja félemlíteni, meg akarja téveszteni az embereket. 
Ma már nem kell áttörnünk! Használnunk kell a kétélű éles kardot! Mert a Jézus nevére min-
den térdnek meg kell hajolnia ‒ Filippi levél ‒, a mennyben, a földön, a föld alatt. Dicsőség az 
Úrnak! Nincs az a hely, ahol ne lenne így. Mindegy, hogy a két ég között vannak, de a leg-
jobb hely, ha a talpad alatt vannak, és ott is tartod őket.  

Egyelőre ennyi elég, hogy tudj a legyőzött ellenségről. Egy dolgot látnunk kell, hogy emö-
gött a rossz dolgok mögött mindig láthatatlan háttérhatalmak állnak, háttérbefolyás áll. Vagy 
Isten Szelleme által vagyunk befolyásolva, vagy a gonosz által. Ez megnyilvánulhat egy hívő 
hitében, és az életében is.  

A Biblia a mi tükrünk. Sok mindenben magamra ismertem, miközben olvastam, úgyhogy 
tudom, hogy sok mindenen kell az Úrnak még dolgoznia rajtam. Nem tudom, hogy te hogy 
állsz vele, majd ezt ki-ki maga eldönti. De Pál is azt mondta, hogy nem hiszem, hogy elértem, 
nem hiszem, hogy tökéletes volnék, de egyet cselekszem, hogy ami mögöttem van, azt elfelej-
tem, ami előttem van, annak neki kell dőlni. Mindig van olyan, ami már mögöttünk van, és 
mindig lesz az életünkben olyan, aminek viszont neki kell dőlni.  

Itt most abbahagyom, és legközelebb folytatom. Köszönjük az Úr Jézus Krisztus kegyel-
mét! Hisszük, hogy erről a gonosztevő bitangról egy kicsit lerántottuk a leplet. Most már tud-
juk, hogy ki ő, egy senki, egy legyőzött senki, akit Jézus legyőzött, aki a talpunk alatt van. Azt 
is tudjuk, hogy Isten királysága nagyobb, mint a sátán királysága. Dicsérjük az Urat! Imádjuk Őt!  

Ha valaki eljutott idáig és még mindig követ bennünket a YouTube csatornán, akkor neki 
is Isten királyságába kell kerülnie. Mindannyian elveszettek voltunk egykor, mindannyian Is-
ten nélkül valók voltunk a világon. Semmilyen szövetségünk nem volt Istennel, hacsak valaki 
nem zsidónak született, de aki pogánynak született, mindenképpen elveszett volt. Jézus eljött, 
hogy megmentsen bennünket. Ő a kereszthalálával, a keresztjével jogot szerzett nekünk arra, 
hogy mi az Isten királyságához tartozhassunk. Ez a személyes döntésünk, és ehhez semmi 
mást nem kell tennünk, mint hinnünk kell Jézus Krisztus keresztjének a munkájában. Nem a 
mi cselekedeteinkben kell hinni, nem abban, hogy mi mennyi jót vagy mennyi rosszat tettünk. 
Az emberek így mérik, egymáshoz mérik magukat. Higgyétek el, ha esetleg magadhoz mérsz, 
lehet, hogy te több mindenben jobb vagy, mint én és ez rendben van, de ha Istenhez mérjük 
magunkat, akkor sem te, sem én nem érjük el a mércét. Isten olyan magasra tette a lécet, hogy 
senki nem tudja betölteni a törvényt. Senki nem tudja Isten előtt megigazítani magát. Erre 
csak egyedül a Megváltó, Jézus Krisztus volt képes, aki magára vette a mi adósságunkat, ma-
gára vette a büntetésünket, a bűneink büntetését. Ő eltörölte a bűnt és a kiontott vérével, a 
megtört testével a kereszt oltárán föláldozta magát érettünk azért, hogy mi Isten országához 
tartozók lehessünk. Ebben kell hinnünk! Egy keresztény hite teljesen világos: Jézus Krisztus 
Isten Fia, ez az első, amiben hiszünk. A másik az, hogy meghalt a bűneinkért, eltemették és a 
harmadik napon feltámadott. Mert ha a Krisztus fel nem támadott, akkor hiábavaló az én pré-
dikálásom, de hiábavaló a ti hitetek is, ahogy mondja Pál apostol. A feltámadt Jézusban hi-
szünk, aki a mi helyettesítőnk volt a kereszten, aki a mi Megmentőnk, a Megváltónk, a Szaba-
dítónk, és Őt kell Úrrá tenni az életünk fölött. Onnantól kezdve nem a sátán, hanem Isten a mi 
Urunk és Isten királyságához tartozunk. Isten királyságában föl kell növekednünk, meg kell 
ismernünk Isten királyságának a rendszerét, hogy hogyan tudunk benne működni, hogyan 
tudjuk elvenni mindazokat az áldásokat, amit Ő megszerzett, de higgyétek el, hogy még egyi-
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künk sem merítette ki annak az áldását, amit a kereszt megszerzett a számunkra. Sokkal több 
van Istennél, mint azt bárki el tudja gondolni.  

Most fogadd be Jézust és tedd úrrá az életed fölött, ha ezt még nem tetted! A Biblia világo-
san tanítja, hogyan tudjuk ezt megtenni. Mert ha te a száddal vallást teszel az Úr Jézusról és a 
szívedben hiszed. Tehát két dolog: vallást kell tenni a szívünkben levő hitről és akkor üdvö-
zülni fogunk. Mondjuk együtt: Hiszem, hogy Jézus Istennek a Fia. Hiszem, hogy Jézus meg-
halt az én bűneimért a Biblia tanítása szerint. Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból az én 
megigazulásomért. Kérlek Téged Jézus, legyél az én Uram, legyél az én Megváltóm, legyél az 
én Gyógyítóm! Én most hittel megvallom, hogy Jézus, Te vagy az én Uram, Te vagy az én 
Megváltóm, Te vagy az én Gyógyítóm! Én meg vagyok váltva! Örök életem van Krisztusban, 
mert újjászülettem Krisztusban. Az Ő vére tisztára mosott, megtisztított minden bűntől. Ez az 
igazság, mert Isten Igéje igazság. Ámen!  

 
 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 
 

 
 


